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Primăria Iași arhivează documentele 
din instituție cu peste 54 de mii de 
euro. Firma Flamarion SRL a primit 
contractul prin încredințare directă  

 
Municipalitatea ieșeană a contractat, recent, 

prin achiziție directă, serviciile de legătorie și ar-
hivare a documentelor din instituția publică. Con-
tractul are valoarea de 269.537 de lei, fără TVA, 
aproximativ 54.192 de euro, fără TVA.  

Primăria Iași arhivează 
documentele din instituție 
cu peste 54 de mii de euro. Serviciile 
vor fi prestate de o firmă din municipiu 
Potrivit informațiilor publicate pe Platforma 

Sistemului Electronic de Achiziții Publice (SEAP), 
municipalitatea ieșeană a bătut palma cu firma 
Flamarion SRL, administrată de Iulian Ionuț Ma-
covei, pentru prestarea serviciilor de legătorie și 
arhivare a documentelor din instituție.  

Mai exact, contractul este împărțit în 5 cate-
gorii și prețuri. Serviciile de legătorie și compos-
tare a dosarelor format A4 au o valoare de 80.539 
de lei, fără TVA. Serviciile de legătorie a dosarelor 
prin broșare, format A4, cu carton duplex, au o va-
loare de 97.020 de lei, fără TVA. Arhivarea fizică a 
dosarelor, conform nomenclatoarelor unității, are 

o valoare de 51.376 de lei, fără TVA, reordonatul pe 
ani și termene de păstrare au un tarif de 14.472 de 
lei, fără TVA, iar selecționarea dosarelor inventa-
riate expirate are un cost de 26.130 de lei, fără 
TVA.  

„Servicii de selecționare de dosare și registre 
inventariate conform Nomenclatoarelor cu ter-
mene de păstrare a unității, este etapa de însușire 
a Nomenclatoarelor cu termene de păstrare , de 
identificare a dosarelor cu termen de păstrare ex-
pirat după inventarul existent, de modificarea a 
inventarelor daca nu se regăsesc dosarele și apoi 
de tehnoredactare a inventarelor în format elec-
tronic și listare în format fizic a foilor de inventar. 
Predare pe CD, a dosarelor cu termene de păs-
trare expirat. Tot odată se întocmește și lucrarea 
de selecționare pentru Arhivele Naționale și se 
susține lucrarea în fata controlului de la Arhivele 
Naționale iar după obținerea avizului lucrării de 
selecționare se retrag dosarele reținute de Arhi-
vele Naționale de la raft”, se arată în informațiile 
publicate pe SEAP.  

În anul 2023, Primăria Iași a plătit 
pentru serviciile de arhivare a 
documentelor peste 400 de mii de lei  
Anul trecut, Primăria Municipiului Iași a orga-

nizat o procedură de licitație pentru contractarea 

serviciilor privind arhivarea digitală a documen-
telor din instituție. Potrivit informațiilor publicate 
pe SEAP, oferta financiară a firmei Delta Cart Edu-
cational SRL, administrată de Liviu Bogdan Gar-
din, cu sediul în județul Argeș, a fost declarată 
câștigătoarea contractului în valoare de 489.500 
de lei, fără TVA. În cadrul procedurii din 2023, au 
depus ofertele financiare cinci societăți: Solenoid 
SRL, Star Storage SA, Zipper Services SRL, Delta 
Cart Educațional SRL și Idox Solution SRL.  

Firma care a fost declarată câștigătoare s-a 
ocupat de arhivarea computerizată a documen-
telor. Implementarea serviciului a implicat retro-
digitalizarea unui număr de minim 110.000 de 
documente existente în arhiva Primăriei Munici-
piului Iași, a Direcției Generale Economice și Fi-
nanțe Publice Locale, Activitatea de Taxe și 
Impozite Locale, respectiv scanare, etichetare, 
indexare, precum și încărcarea respectivelor do-
cumente, în format digital, într-o aplicație de ar-
hivare electronică. Serviciile s-au desfășurat la 
sediul autorității contractante, cu resursele pres-
tatorului (echipamente și personal). 

Primăria Iași arhivează documentele din insti-
tuție cu peste 54 de mii de euro. Firma Flamarion 
SRL, administrată de Iulian Ionuț Macovei, a primit 
contractul prin încredințare directă.  

Alexandra MAISNER

Primăria Iași cheltuie peste 54 de mii de euro 
pentru servicii de legătorie și arhivare. 
Contractul a fost atribuit prin încredințare directă
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Primăria a semnat contractul cu o 
firmă din Iași. Podul de Piatră va fi 
expertizat cu peste 53 de mii de euro 

 
La finalul anului 2022, Primăria Iași, în speță 

primarul Mihai Chirica, anunța cu surle și trâmbițe 
că Podul de Piatră va intra în reparații capitale, 
dar între timp a abandonat proiectul. Recent, edi-
lul și-a amintit de necesitatea lucrărilor asupra 
importantului monument istoric.  

Podul de Piatră din Iași va fi expertizat 
tehnic, în vederea realizării lucrărilor 
de consolidare. Proiectul are o 
valoare de peste 53 de mii de euro 
Potrivit informațiilor publicate pe platforma 

Sistemului Electronic de Achiziții Publice (SEAP), 
Primăria Iași a contractat, prin achiziție directă, 
serviciile de proiectare pentru obiectivul „Exper-
tiză tehnică, D.A.L.I., Pod de Piatră vechi”. Valoa-
rea contractului este de 265.000 de lei, fără TVA, 
aproximativ 53.252 de euro, fără TVA. Firma care 
a semnat contractul este Software Design Solu-
tion SRL, controlată de Ștefan Bodoga, un om de 

afaceri agreat, de ani de zile, de Primăria Iași.  
„Obiectul general al proiectului îl reprezintă 

conservarea patrimoniului cultural și arhitectural 
a Municipiului Iași, menținerea funcționării podu-
lui, punerea în evidență și redarea aspectului ini-
țial al monumentului. Obiectivul specific este 
realizarea expertizei tehnice și a documentației 
de avizare a lucrărilor de intervenție pentru obiec-
tivul Podul de Piatră Vechi din Iași”, se arată în ca-
ietul de sarcini al achiziției directe.  

Podul de Piatră a fost construit la începutul 
secolului al XIX-lea și are o vechime de aproxima-
tiv 186 de ani. Acesta este declarat monument is-
toric, fiind inclus pe Lista Monumentelor Istorice 
(LMI), identificat prin codul de clasificare IS-II-m-
B-03952. Amintim faptul că în a doua parte a se-
colului al XX-lea, la mică distanță de acesta a fost 
construit un pod de beton, mai solid. Astfel, sim-
bolul Iașului a fost lăsat în paragină de zeci de ani. 

Monumentul istoric a ajuns 
într-un stadiu avansat de degradare  
Amintim faptul că, în anul 2023, municipalita-

tea ieșeană a alocat suma de 100.000 de lei din 

bugetul local pentru anul 2023. Aceasta trebuia 
folosită pentru demararea procedurilor privind 
documentația de avizare a lucrărilor de interven-
ție. De precizat este faptul că, deși Podul de Piatră 
are o valoare inestimabilă, fiind un simbol al Iașu-
lui, riscă să se prăbușească în orice moment. 
Niște soluții concrete de reabilitare și restaurare 
sunt necesare cât mai urgent cu putință. În ultimii 
20 de ani, au fost multiple discuții și s-au căutat 
diverse soluții de rezolvare a situației, însă, în 
ceea ce privește acțiunile concrete și notabile, 
acestea încă se lasă așteptate. 

Podul de Piatră Vechi tranzitează râul Bahlui 
și este amplasat pe Șoseaua Națională. Obiectivul 
a fost construit în jurul anilor 1836-1838 și este în-
scris în Lista Monumentelor Iași. Lungimea aces-
tuia este de 36,70 metri. Partea carosabilă are o 
lățime de 5,60 metri și trotuare de 1,20 metri. Zona 
este echipată cu toate tipurile de rețele (apă, 
canal, termice, electrice, comunicații). 

Administrația locală a semnat, recent, con-
tractul de peste 53 de mii de euro. Podul de Piatră 
din Iași va fi expertizat tehnic, în vederea realizării 
lucrărilor de consolidare.  

Alexandra MAISNER

Podul de Piatră din Iași va fi expertizat! 
Proiectul are o valoare de peste 53 de mii 
de euro și este declarat monument istoric
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Reprezentanții ANPC s-au întâlnit, 
pentru prima dată, cu patronii 
HoReCa din Iași, pentru a dezbate 
ultimele schimbări. 
După mai multe discuții, acest 
parteneriat a luat naștere pentru 
a elimina problemele din sistem 

 
Ieri, 17 aprilie 2024, mai mulți proprietari de 

restaurante, cafenele și hoteluri s-au întâlnit cu 
reprezentanții ANPC la Prefectura Iași. Evenimen-
tul a fost organizat pentru a se realiza o colabo-
rare amiabilă între cele două părți, care pentru 
multă vreme au fost în antiteză. Participanții au 
fost mulțumiți de ceea ce s-a discutat și se aș-
teaptă ca pe viitor să mai fie astfel de întruniri. 

Patronii HoReCa colaborează 
cu inspectorii de la ANPC 
În 2023, a fost înființată prima Asociație a Os-

pitalității din Iași, Consiliul Regional al Ospitalității 
Iași Hotrecc, care face parte din Federația Patro-
natelor din Industria Ospitalității România (FPIOR). 

Încă de anul trecut, asociațiile din 26 de județe din 
țară au discutat cu reprezentanții ANPC, pentru a 
colabora pe viitor, în vederea problemelor care 
apar în industria HoReCa. 

„Această inițiativă nu este singulară, noi am 
mai discutat, la Brașov, despre bune practici, să 
facem un parteneriat oficial în acest demers. 
Pentru prima dată, am hotărât că nu este necesar 
să stăm pe baricade, deoarece suntem în aceeași 
barcă, urmărim același scop, bunăstarea clientu-
lui. Ei ne-au prezentat ultimele schimbări legisla-
tive, concluzii și puncte importante. A fost o 
discuție deschisă și amiabilă. Sunt foarte utile 
astfel de întâlniri, trebuie să devină o obișnuință 
pe viitor. Primul pas a fost făcut și noi suntem în-
crezători că vom continua pe drumul cel bun”, a 
transmis Lorin Drăgan, director executiv Hotrecc. 

Participanții au fost foarte mulțumiți de cum 
au decurs lucrurile și au căzut de acord că astfel 
de întâlniri ar trebui să aibă loc cât mai des. 

„Feedbackul a fost unul pozitiv din partea co-
legilor din domeniu, sunt bucuroși pentru această 
inițiativă. Desigur că a fost doar primul eveniment 

de acest fel, însă pe viitor vrem să ne organizăm 
mai bine, cu puncte exacte pe care vrem să le 
dezbatem. Noi nu vrem să ocolim legea sau să in-
fluențăm în vreun fel, un inspector știe cel mai 
bine cum trebuie să procedăm, iar el ne poate 
spune ce schimbări sunt necesare”, a mai adăugat 
Lorin Drăgan.  

Vor mai fi colaborări și cu alte instituții 
Reprezentanții HoReCa vor ca, pe viitor, iniția-

tiva să prindă amploare, iar acum sunt așteptate 
mai multe instituții la discuții. Este posibil să fie 
organizate astfel de întâlniri de câteva ori pe an, 
însă nu a fost stabilit nimic oficial deocamdată. 

„Deja am discutat și cu Prefectura, vrem ca pe 
viitor să vină și alte instituții la discuții, precum 
ISU. Dezvoltăm un parteneriat de viitor și sper ca 
toți să ne ia exemplul și să organizeze astfel de 
evenimente”, a încheiat reprezentantul Hotrecc. 

Patronii HoReCa vor să continue colaborarea 
cu reprezentanții de la ANPC, pentru a își dezvolta 
afacerile. 

Petronel ȘTEFAN 

Patronii din HoReCa s-au întâlnit cu 
reprezentanții ANPC. Cele două părți au 
discutat deschis despre problemele din 
domeniu și ultimele schimbări legislative
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Au apărut și primele imagini cu noua 
școală care va fi construită în 
comuna Miroslava. Proiectul va fi 
finalizat în maxim 2 ani de zile  

 
Noua școală care va fi construită în satul Valea 

Adâncă, din comuna ieșeană Miroslava, va avea o 
capacitate de aproximativ 600 de elevi. Proiectul 
este finanțat prin Planul Național de Redresare și 
Reziliență și are o valoare de peste 26 de milioane 
de lei, fără TVA. 

Primele imagini cu noua școală 
care va fi construită în comuna 
Miroslava au fost făcute publice. 
Proiectul a primit finanțare prin PNRR 
Primarul comunei Miroslava a făcut publice 

primele imagini cu școala care va fi construită în 
satul Valea Adâncă. Clădirea va avea o capacitate 
de aproximativ 600 de elevi, iar valoarea contrac-
tului este de 26.224.129 de lei, fără TVA.  

„Avem o primă schiță pentru viitoarea școală 
din Valea Adâncă, ce va fi funcțională peste 
maxim doi ani. Școala va avea o capacitate de 
aproximativ 600 de elevi. Finanțarea a fost deja 
aprobată prin PNRR, proiectul având printre cele 
mai mari punctaje din România. Va fi o școală 

verde, complet independentă energetic și va be-
neficia de echipamente și dotări ultramoderne 
pentru un act educațional de calitate. Va mai be-
neficia de o parcare generoasă, pentru a facilita 
gestionarea fluxului de elevi dimineața și la ter-
minarea programului”, a spus primarul comunei 
Miroslava, Dan Niță. 

Administrația publică locală a scos proiectul 
la licitație în luna martie 2024. Contractul include 
atât elaborarea proiectului tehnic, cât și execuția 
lucrărilor pentru construirea noii unități de învă-
țământ. Este important de știut faptul că noua 
școală va avea forma „H” și un regim de înălțime 
P+2 Etaje, cu o suprafață totală construită de 
1.118,01 metri pătrați. În cadrul proiectului este 
prevăzută și o zonă de parcare cu 30 de locuri și 
un spațiu verde în suprafață de 3.528,94 metri pă-
trați. La procedura de licitație s-au înscris trei 
consorții, formate din 24 de companii.  

Un om de afaceri din Iași a donat 
terenul pe care va fi construită 
noua școală din comuna Miroslava 
Alin-Daniel Haucă este omul de afaceri care a 

donat terenul de aproximativ 10.000 de metri pă-
trați pe care va fi construită noua unitate de învă-
țământ din satul Valea Adâncă, comuna Miroslava. 

Acesta este administrator al companiei Balkan 
Pharmaceuticals, cel mai mare producător de 
medicamente din regiunea de est a Europei. Alin-
Daniel Haucă este un om de afaceri discret, care 
refuză de cele mai multe ori să publice donațiile 
pe care le-a făcut sau urmează să le facă, de-a 
lungul timpului, administrațiilor publice locale, 
pentru construirea diferitelor clădiri de interes 
public. Menționăm faptul că ieșeanul a realizat, la 
Pașcani, o fabrică modernă de produse farma-
ceutice, iar sectorul vizat este cel al producerii de 
suplimente alimentare cu conținut de vitamine, 
minerale și extracte din plante, unde Alin-Daniel 
Haucă a investit 12 milioane de euro. Balkan Phar-
maceuticals a creat, de-a lungul vremii, peste 300 
de medicamente destinate tratării diferitelor boli. 
Fabrica Balkan Pharmaceuticals, de la Pașcani, 
are o suprafață de câteva mii de metri pătrați. 
Aici, firma fondată de Alin-Daniel Haucă și de 
soția sa, Lucia Haucă, în anul 2006, în Republica 
Moldova, s-a extins de la producerea de medica-
mente și la cea de suplimente alimentare. 

Primarul Dan Niță a făcut publice primele im-
agini cu noua școală care va fi construită în co-
muna Miroslava. Proiectul este finanțat prin 
Programul Național de Redresare și Reziliență, iar 
valoarea acestuia depășește 26 de milioane de lei.  

Alexandra MAISNER3

Primele imagini cu noua școală 
care va fi construită în comuna 
Miroslava! Proiectul are o valoare 
de peste 26 de milioane de lei
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Vineri, 19 aprilie 2024, 
începând cu ora 11:00, va 
avea loc redeschiderea 
Muzeului „Nicolae Gane”, 
unul dintre cele 17 muzee 
din rețeaua MNLR Iași. 
Publicul este invitat să 
descopere, pe strada 
Nicolae Gane 22 A, 
un spațiu dedicat 
artelor vizuale, 
Galeria Artei Ieșene 

 
Clădirea în care a locuit fostul 

primar al Iașului, Nicolae Gane, din 
zona Copou, a intrat în proces de 
reabilitare în anul 2020. Imobilul a 
fost refăcut de societatea Madbe-
ton, din Borșa, valoarea investiției 
fiind de 3,8 milioane de lei. 

Se redeschide 
Muzeul „Nicolae Gane” 
Conceptul noii imagini a muzeu-

lui pune în atenția publicului marea 
pasiune a lui Nicolae Gane, pictura. 
O afirmă el însuși în diverse pasaje 

din volumul „Păcate mărturisite”, 
care conduc la o concluzie amară: 
„Silit am fost deci să îmbrățișez altă 
carieră: să lepăd penelul și să ieu 
condeiul și nu știu zău dacă schim-
bul a fost în avantajul meu”. Pornind 
de la această mărturisire, nu se 
putea o mai potrivită reparație ve-
nită peste timp: casa lui Nicolae 
Gane să devină spațiul unei istorii a 
artelor vizuale ieșene. 

Concepută de artistul vizual Felix 
Aftene, în colaborare cu echipa Mu-
zeului Național al Literaturii Române 
Iași, Galeria Artei Ieșene de la Muzeul 
„Nicolae Gane” prezintă o perspec-
tivă asupra a două veacuri de evolu-
ție plastică, marcând importanța 
Iașilor în arta românească. Noul 
muzeu îmbină etalarea clasică cu 
metode inedite, cu instalații și ele-
mente de muzeotehnică moderne, 
reunește spații expoziționale, labo-
ratoare și săli destinate depozitării 
patrimoniului. 

Muzeul aduce în prim-plan nu 
doar opere de artă, ci și povestea 
captivantă a evoluției și influenței 

acestor artiști ce au modelat, de-a 
lungul deceniilor și chiar al secolelor, 
peisajul cultural al Moldovei și al în-
tregii Românii. Expunerea artei lo-
cale, mai cu seamă în contextul 
globalizării, este esențială pentru a 
sublinia diversitatea culturală și 
pentru promovarea identității și a 
creativității specifice. Este un privi-
legiu să deschidem porțile acestui 
muzeu, oferind publicului oportuni-
tatea conexiunii cu un patrimoniu 
artistic și istoric definitoriu pentru 
Iași. (Felix Aftene, curator al Galeriei 
Artei Ieșene). 

În clădire a locuit 
fostul primar al Iașului 
La festivitatea de inaugurare a 

muzeului și Galeriei Artei Ieșene vor 
prezenta Felix Aftene, artist vizual, 
Maria Bilașevschi, critic de artă, și 
Lucian Dan Teodorovici, manager 
MNLR Iași. 

Monument istoric, casa, con-
struită înainte de 1825, a fost locuită, 
între anii 1871 și 1916, de numeroasa 
familie a lui Nicolae Gane – magis-

trat, avocat, scriitor, membru al So-
cietății „Junimea” și al Academiei 
Române, om politic și primar al Iași-
lor. În 1993, aici, a fost inaugurat Mu-
zeul „Nicolae Gane”, în incinta căruia 
au funcționat expoziții dedicate lui 
Nicolae Gane, administrației publice 
a orașului Iași, instrumentelor de 
scris, precum și Laboratorul de res-
taurare carte și documente al Mu-
zeului Național al Literaturii Române 
Iași. Între anii 2008 și 2019, casa a 
fost închisă pentru conservare, iar 
între anii 2019 și 2024 a beneficiat de 
ample lucrări de restaurare, finan-
țate cu fonduri europene, accesate 
de Consiliul Județean Iași în cadrul 
Programului Operațional Regional 
(POR) 2014-2020, Axa prioritară 5. 

Muzeul „Nicolae Gane” (Galeria 
Artei Ieșene) va putea fi vizitat de 
marți până duminică, în intervalul 
orar 10:00-17:00 (16:30 – eliberarea 
ultimului bilet). Intrarea va fi gratuită 
vineri, 19 aprilie 2024, prima zi de vi-
zitare. 

Ștefana ȘOVEA

Se redeschide Muzeul „Nicolae 
Gane” după patru ani în care a fost 
în reabilitare. În această clădire a 
locuit fostul primar al Iașului
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Rectorul Universității 
„Alexandru Ioan Cuza” 
(UAIC) din Iași, prof. univ. 
dr. Liviu-George Maha, 
vorbește despre 
alegerea sa în privința 
echipei manageriale 

 
Luni, 15 aprilie 2024, a fost o zi 

importantă pentru Senatul UAIC, 
fiind prezentați cei șapte noi prorec-
tori. Pe lista actuală nu se regăsește 
niciunul dintre cei anteriori. 

Liviu-George Maha, despre 
noua echipă managerială  
Luni, 15 aprilie 2024, rectorul 

Universității „Alexandru Ioan Cuza” 
din Iași, prof. univ. dr. Liviu-George 
Maha, a prezentat echipa de prorec-
tori pentru mandatul 2024-2029. 
Prorectoratele au fost reorganizate, 
a fost înființat unul nou, iar pe lista 
actuală de prorectori nu se regă-
sește niciunul dintre cei anteriori. 

Prof. univ. dr. Liviu-George Maha 
declară faptul că nu a promis funcții 
înainte de alegerile academice și a 
decis componența noii echipe ma-
nageriale în funcție de competențe.  

„Eu am spus de multe ori că nu 
am discutat despre nicio echipă ma-
nagerială și nu am promis funcții în-
ainte de alegeri. După finalizarea 
alegerilor, abia în acel moment am 
discutat cu colegii, iar viziunea mea 
de echipă a rămas aceeași. Să fie 
vorba de oameni competenți pe do-
meniilor lor, oameni care au confir-
mat de-a lungul timpului, oameni 
care pot face parte dintr-o echipă, 
oameni care au disponibilitate de a 
coopera, de a pune umărul la atinge-
rea obiectivelor asumate și oameni 
care au confirmat aceste lucruri. 
Unii au ocupat poziții de conducere, 
iar asta, într-un fel, arată disponibi-
litatea lor de implicare instituțională. 
Să nu uităm că unii colegi au ocupat 
funcții de conducere pe mandatele 
domnului rector Tudorel Toader, dar 

în același timp au fost implicați și în-
ainte. Eu nu personalizez o relație, 
eu îmi propun și văd rectorul ca un 
lider de echipă, dar unde fiecare loc 
își găsește locul în funcție de com-
petență, de rezultatele anterioare. 
Pentru mine, mesajul meu a fost în 
general unul de unitate, nu am vrut 
să spună cineva după că eu schimb 
cu totul oamenii care participă la 
mecanismele de decizie. Echipa 
arată că am avut această deschi-
dere”, declară prof. univ. dr. Liviu-
George Maha, rectorul UAIC.  

Urmează să fie demarat 
procesul de selecție 
a viitorilor decani 
Întrebat de reporterii BZI dacă a 

fost contactat de fostul rector al 
UAIC, prof. univ. dr. Tudorel Toader, 
prof. univ. dr. Liviu-George Maha a 
declarat că nu.  

„Nu am fost contact de către 
prof. univ. dr. Tudorel Toader după 

încheierea alegerilor academice. Nu 
știu de ce, a fost decizia dumnealui. 
Eu îi voi transmite o invitație la acti-
vitățile din cadrul Consorțiului, unde 
avem invitați din diferite universități. 
Voi transmite invitații către toți foștii 
rectori și prorectorilor din echipa 
care și-a încheiat acum mandatul, 
pentru că relațiile lor cu colegii de la 
universitățile care participă la Con-
sorțiu au fost îndelungate și atunci 
sunt bineveniți”, adaugă prof. univ. 
dr. Liviu-George Maha, rectorul UAIC.  

UAIC se pregătește să-și defini-
tiveze echipa de management pen-
tru mandatul 2024-2029. În data de 
15 mai 2024, va demara procesul de 
selecție a viitorilor decani. 

„Concursul pentru noii decani în-
cepe pe 15 mai, iar pe 30 mai este 
ședința Senatului de validare a re-
zultatelor. Pe parcursul acestei pe-
rioade sunt procedurile respective”, 
mai spune prof. univ. dr. Liviu-Ge-
orge Maha, rectorul UAIC.  

Ștefana ȘOVEA

Ce spune rectorul Universității „Cuza” din Iași, prof. univ. 
dr. Liviu-George Maha, despre noua echipă managerială: 
„Să nu uităm că unii colegi au ocupat funcții de 
conducere pe mandatele domnului Tudorel Toader”
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Medicii de obstetrică-ginecologie se confruntă cu 
o situație deosebită. Minorele își ascund sarcina de pă-
rinți, nu vin la medic, nu au nicio analiză făcută în mo-
mentul în care ajung să nască și sunt supuse unor 
riscuri enorme. Părinții sunt extrem de revoltați și con-
sideră că principala vină este a medicilor care nu-i pot 
ajuta, deoarece ar comite o ilegalitate. 

„Aceste adolescente rămân însărcinate, ascund 
existența sarcinii, părinții vin și solicită întreruperea 
cursului sarcinii în trimestrul doi de sarcină. Este o tra-
gedie pentru că este un lucru ilegal. Familiile care so-
licită întreruperea sarcinii nu pot fi ajutate sub nicio 
formă, ele sunt foarte dezamăgite din punctul acesta 
de vedere, pentru că noi trebuie să respectăm legea. 
Întreruperea cursului sarcinii, în România, se poate 
face doar până la 14 săptămâni de sarcină. În situația 
în care aceste sarcini sunt diagnosticate după 14 săp-
tămâni, medicii au obligația de a monitoriza sarcinile 
până la termen, iar copilul să se nască în condițiile cele 
mai bune. Acestea sunt cazurile cele mai dramatice și 
cele mai complicate. În situația în care fetițele vin și 
sunt monitorizate corect, în majoritatea cazurilor nu 
sunt niște complicații atât de severe”, subliniază prof.  
dr. Mircea Onofriescu, medic primar obstetrică-gine-
cologie la Maternitatea „Cuza Vodă” din Iași. 

Fetele ascund sarcina de părinți, 
iar medicii ieșeni sunt implorați 
să facă imposibilul  
O altă problemă cu care se confruntă medicii de la 

Maternitatea „Cuza Vodă” din Iași sunt infecțiile vagi-
nale, în special cele ce apar la minore. Există cazuri în 
care acestea pot duce la un avort în trimestrul doi de 
sarcină. 

„Din nefericire, sunt minore care din cauza infec-
țiilor genitale ajung la complicații. Lichidul amniotic, 
membranele, anexele fetale ajung să fie infectate și 
declanșează nașterea în trimestrul doi de sarcină, fiind 
un avort de trimestru doi, din cauza infecțiilor. În 
aceste condiții, fetele trebuie să ajungă cât mai repede 
în spital, să avorteze în condiții de siguranță deplină, 
să fie expulzată placenta în totalitate pentru că de 
multe ori rămân resturi placentare care se pot infecta 
și se poate ajunge la situații în care infecțiile pot duce 
la îndepărtarea uterului”, susține prof. dr. Mircea Ono-
friescu. 

Marți, 16 aprilie, o adolescentă în vârstă de 17 ani a 
ajuns la Maternitatea „Cuza Vodă” din Iași. Pentru ca 
nașterea să decurgă bine, a fost nevoie de întrunirea 
unei comisii formate din trei medici, deoarece nu s-a 
putut lua legătura cu părinții. 

„Ieri (marți - n.r.), era vorba de o fată în vârstă de 
17 ani, care a ajuns la spital și problema era avizul fa-
miliei, pentru că până la vârsta de 18 ani este nevoie 
de avizul părinților pentru a efectua manevre chirurgi-
cale, cum este cazul operațiilor cezariene. Se discuta 
acest lucru, părinții nu erau de găsit, operația trebuia 
făcută, s-a făcut o comisie de 3 medici care a confir-
mat importanța și necesitatea efectuării operației ce-
zariene. Este vorba despre o adolescentă din mediul 
rural, iar sarcina se afla la 38 de săptămâni”, mai spune 
prof. dr. Mircea Onofriescu. Aceste fetițe ajung la spital 
speriate, certate de familie și singure, pentru că tatăl 
este necunoscut de cele mai multe ori, având în vedere 
că întrețin relații intime cu mai mulți parteneri. „Cea 
mai mică gravidă avea vârsta de 12 ani. Acestea ajung 
la spital speriate, îngrozite, certate de familie, părăsite 

de prieteni. Nu poți afla exact cum a rămas însărcinată 
sau cine este tatăl, încercăm să nu intrăm în amănunte 
pentru că este o poveste psihologică. Acestea, când 
ajung să nască, trebuie tratate ca niște gravide apa-
rent normale, au nevoie de încurajare, de empatie, ele 
nu stau mult internate în spital, deși au tot felul de 
afecțiuni”, adaugă prof. dr. Mircea Onofriescu. 

Acest subiect a devenit o problemă socială foarte 
gravă. Introducerea educației sanitare în școli ar putea 
reprezenta o soluție. 

„Este o tragedie atunci când vine vorba despre 
nașterea la minore, aceasta este realitatea. A naște la 
12, 13, 14 ani, când ar trebui să te joci cu păpușile și să 
ai preocupări legate de școală, de învățat, este un mo-
ment dramatic pentru aceste fetițe. Sunt niște eveni-
mente cu totul neplăcute pentru familie pentru că, din 
nefericire, multe din aceste sarcini sunt cu tați necu-
noscuți, există un refuz al familiilor de a primi fata cu 
copilul la o vârstă atât de fragedă. Bineînțeles că 
aceste fetițe întrerup studiile și este în dezavantajul 
formării lor, ca oameni. Repercusiunile sunt extraor-
dinar de mari și asupra copiilor pentru că aceștia, fiind 
crescuți de mame minore, nu beneficiază de cea mai 
bună îngrijire și cea mai bună atenție. Este o problemă 
nu doar medicală, dar și o problemă socială extraordi-
nar de importantă și foarte gravă. Bineînțeles, a naște 
la 12 ani este o adevărată tragedie, pentru că aceste 
fetițe sunt extraordinar de speriate și indiferent de 
câtă asistență psihologică putem să facem, indiferent 
de cât de empatice sunt cadrele medicale, acestea 
sunt foarte afectate și șocate de evenimentul nașterii”, 
declară prof. dr. Mircea Onofriescu. 

Organismul acestor fetițe nu poate duce un trava-
liu la bun sfârșit, iar medicii sunt obligați să recurgă la 
operație de cezariană, astfel că nou-născutul are de 
suferit. „Desfășurarea unei sarcini la aceste fetițe, ado-
lescente, este dificil de dus până la termen, pentru că 
incidența nașterii premature este foarte mare, ca și 
riscul de avort din trimestrul unu, trimestrul doi, pe 
lângă acestea, există riscul asocierii sarcinii cu infecții 
genitale pentru că aceste fetițe nu știu, nu vin la con-
troale, își ascund sarcina, aceasta este o altă mare tra-
gedie care este de subliniat. Aceste fetițe își ascund 
sarcina de părinți, de colegi, nu se duc la medici, nu 
fac controalele periodice. Familiile trebuie să fie sufi-
cient de inteligente și de permisive, să le explice că 
aceste sarcini trebuie monitorizate. Din nefericire, nu-
mărul sarcinilor care sunt monitorizare corect la ado-
lescente este foarte mic, ajung să vină să nască, însă 
ele nu au nicio analiză efectuată, nu au făcut morfolo-
gie de prim trimestru, de trimestru doi, nu au făcut un 
număr minim de examinări. Se asociază frecvent cu 
diferite patologii, infecțioase, genitale, până la hiper-
tensiune asociată sarcinii, sindromul anemic este 
foarte frecvent și copii se nasc cu întârzieri de creștere 
intrauterină, cu fenomene de suferință cronică fetală, 
pentru că, din nefericire, multe din acestea ajung la 
spital în momentul în care se declanșează travaliul.  Din 
motive medicale, este necesară efectuarea unei ope-
rații cezariene, pentru că organismul acestor fetițe nu 
este pregătit pentru a se desfășura un proces de naș-
tere pe cale vaginală. Apar frecvent suferințe fetale în 
cursul travaliului și bineînțeles că trebuie evacuată 
sarcina prin operație cezariană”, subliniază prof. dr. 
Mircea Onofriescu. Din toate nașterile de la Maternita-
tea „Cuza Vodă” din Iași, un procent de 3 la sută este 
reprezentat de cele ale minorelor. România este pe pri-
mul loc la nivel european atunci când vine vorba des-

pre nașterile minorelor. 
„În anul 2013, au fost 163 de nașteri la minore, un 

număr de nașteri în spital de 5.558, un procent de 2,93 
la sută. Cel mai mare procent în ultimii zece ani a fost 
în anul 2014, când s-a înregistrat un procent de 3,26 la 
sută, iar în anul 2023 au fost 132 de nașteri la minore, 
un procent de 2,49 la sută din totalul nașterilor. Marea 
tragedie este că, dacă procentul era mai mare la gra-
vide minore din mediul rural în urmă cu zece ani, com-
parativ cu mediul urban, în momentul de față, numărul 
mai mare de gravide minore este mai mare în mediul 
urban. Există tot mai multă pornografie, tot mai multe 
canale care difuzează tot felul de informații legate de 
viața sexuală, există o tendință ca cei mici să nu mai 
fie supravegheați în mod corespunzător acasă. Astfel 
de tragedii apar pentru că nu există cele mai elemen-
tare noțiuni de educație sexuală, nu se cunosc meto-
dele contraceptive și debutul vieții sexuale este mult 
mai precoce. Din nefericire, la noi, nivelul de educație 
sanitară este mult mai scăzut. Procentele variază între 
2,5 și 3 la sută din totalul nașterilor, deși este un pro-
cent mic. Din nefericire, la nivel european, România 
este pe primul loc ca număr și ca procent al gravidelor 
minore. Este un loc de nedorit în situația medicală la 
nivel european. Ne întoarcem la același subiect, anume 
importanța introducerii educației sanitare în școli. Atât 
timp cât copiii nu vor primi și aceste noțiuni de igienă, 
de măsuri de contracepție, importanța că nu trebuie 
să fie un debut precoce al vieții sexuale, nu trebuie să 
fie multipli parteneri, infecțiile trebuie obligatoriu tra-
tate la timp și în mod corect, accesul la serviciile gine-
cologice trebuie să aibă loc în fiecare an și periodic, 
România va fi pe primul loc din punctul de vedere al 
frecvenței sarcinilor la minore”, adaugă prof. dr. Mircea 
Onofriescu. România este țara în care cele ce contri-
buie cel mai mult la rata natalității sunt minorele. Me-
dicii spun că nu trebuie să ne lăsăm păcăliți de acest 
aspect, pentru că urmările sunt mult mai grave. 

„Este o rată a natalității care nu ar trebui să ne bu-
cure sub nicio formă. Pentru că majoritatea acestor 
sarcini sunt din medii dezorganizare, sunt copii care 
nu sunt monitorizați și nu sunt corect dispensarizați. 
Din punct de vedere al organelor genitale interne, 
acestea nu sunt dezvoltate, indiferent de cât de dez-
voltate ar părea aceste tinere. Adolescentele care nasc 
își întrerup studiile. Nu trebuie să ne păcălim cu faptul 
că va fi un număr mai mare de copii care s-au născut 
în România, în condițiile în care datele demografice 
sunt catastrofale”, mai spune prof. dr. Mircea Ono-
friescu în legătură cu gravidele minore ce rămân însăr-
cinate la vârste fragede, obligându-și părinții să 
implore medicii ieșeni să facă imposibilul. 

Cristina DOROFTEI

În disperarea de a nu ajunge bunici prea devreme, unii părinți le cer 
medicilor ieșeni imposibilul! „Este o tragedie pentru că este un lucru ilegal”
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Garda de Mediu Iași aplică amenzi 
cuprinse între 7.500 și 100.000 de lei 
fermierilor care nu respectă legea. 
Aceștia au obligația de a preveni 
arderea terenurilor, vegetației 
ierboase și a tufărișurilor  

 
Comisariatul Judeţean Iaşi al Gărzii Naţionale 

de Mediu va realiza, în perioada următoare, acțiuni 
de control pentru monitorizarea modului de res-
pectare de către fermierii din Iași a normelor pri-
vind eco-condiționalitatea referitoare la 
interdicția de a nu arde vegetația uscată pe tere-
nurile arabile şi pajiştile permanente situate în si-
turile Natura 2000.  

„Reiterăm faptul că deţinătorii de teren cu 
orice titlu au obligația de a nu arde şi de a preveni 
arderea miriştilor, turbăriilor, litierelor pădurii, 
stufului, tufărişurilor sau vegetaţiei ierboase. Ne-
respectarea poate constituie contravenție şi se 
sancționează cu amendă de la 7.500 lei la 15.000 
lei, pentru persoane fizice, şi de la 50.000 lei  la 
100.000 lei, pentru persoane juridice, conform 
prevederilor art. 96 alin (3), pct. 16 din Ordonanța 
de Urgență nr. 195 din 2005 privind protecţia me-

diului cu modificările şi completările ulterioare 
sau infracţiune, conform art. 98 alin (1) lit, a) din 
același act normativ dacă arderea a avut loc în arii 
naturale protejate sau pe terenuri supuse reface-
rii ecologice precum şi/sau retragerea sprijinului 
financiar/reducerea plăţilor pentru agricultori de 
către Agenţia de Plăţi şi Intervenţii în Agricultură”, 
susțin reprezentanții Gărzii de Mediu Iași. 

Garda de Mediu Iași amendează 
fermierii care încalcă legea 
Potrivit acestora, practica arderii vegetației 

ierboase are efecte asupra sănătăţii şi vieţii oa-
menilor, afectează factorii de mediu, aer, sol, dar 
și speciile de plante şi animale. De asemenea, în 
cazul unui incendiu de vegetație, este posibilita-
tea extinderii necontrolate a incendiului, afectării 
bunurilor materiale şi chiar a vieților omeneşti, 
dar și a circulaţiei rutiere sau feroviare. Mai multe 
incendii de vegetație au izbucnit în comunele din 
Iași, în ultimele zile. Arderea vegetației uscate și 
a resturilor vegetale este strict interzisă, dacă nu 
se impune ca o măsură excepțională, în cazuri de 
carantină fitosanitară, pentru prevenirea răspân-
dirii unor boli sau dăunători specifici, conform 

standardelor privind bunele condiții agricole și de 
mediu ale terenurilor. Personalul Inspectoratului 
pentru Situații de Urgență „Mihail Sturdza” al Ju-
dețului Iași va continua activitățile orientate spre 
siguranța cetățenilor, cu accent pe prevenirea si-
tuațiilor de urgență și gestionarea operativă a 
evenimentelor care pun în pericol viața semenilor 
sau bunurile materiale ale acestora. 

Amenzi aplicate de Garda de Mediu Iași 
Controalele comisarilor de mediu din Iași au 

scos la iveală mai multe nereguli la operatorii eco-
nomici din județ și la persoanele fizice. Garda de 
Mediu a aplicat amenzi în valoare de 50.000 de lei, 
printre neregulile găsite fiind depozitarea neco-
respunzătoare a deșeurilor sau praful și mizeria 
generate de anumite lucrări de construcții. Spe-
cialiștii Gărzii Naționale de Mediu-Comisariatul 
Județean Iași au verificat zeci de operatori eco-
nomici care desfășoară activități în diverse do-
menii, dar și persoane fizice, ca urmare a 
reclamaților primite. Garda de Mediu Iași aplică 
amenzi de cuprinse între 7.500 și 100.000 de lei 
fermierilor care nu respectă legea.  

Raluca COSTIN

Atenție, fermieri! Riscați amenzi de până 
la 100.000 de lei de la Garda de Mediu 
Iași, dacă nu respectați aceste condiții
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Ciprian Ploton (42 de ani) 
și Irina Hilohe (40 de ani) 
sunt doi foști iubiți din Iași, 
care acum trăiesc o 
adevărată telenovelă. 
Bărbatul susține că fetița 
sa, K.N. Ploton, este 
agresată de mama fostei 
concubine. În schimb, 
Irina Hilohe, mama micuței, 
afirmă că Ciprian Ploton 
nu se implică deloc în 
creșterea fiicei lor 
și nu a plătit pensie 
alimentară niciodată  

 
Ciprian Ploton și Irina Hilohe au 

avut o relație pentru cinci ani, timp 
în care a rezultat un copil, K.N. Plo-
ton, ce are 4 anișori. Fetița este în 
grija mamei în prezent, tatăl său 
având dreptul să petreacă alături de 
micuță două weekenduri pe lună. În 
martie, în timp ce K.N. Ploton se afla 
la tatăl său, bărbatul a observat un 
comportament ciudat din partea mi-
cuței, iar sâmbătă, 13 aprilie 2024, 
când îi făcea baie copilei, Ciprian 
Ploton a văzut că aceasta are corpul 
plin de vânătăi.  

Ciprian Ploton îi aduce 
acuzații grave fostei sale 
soacre: „Când i-am făcut 
baie fetei, am văzut 
că are vânătăi pe 
antebraț și în genunchi” 
Ciprian Ploton susține că fetița 

sa, în vârstă de 4 ani, este agresată 
fizic chiar de bunica sa maternă, Au-
rora Hilohe. Bărbatul a descoperit 
asta în timp ce îi făcea baie copilei, 
deoarece K.N. Ploton avea mai multe 
vânătăi pe corp. Luni, 15 aprilie 2024, 
bărbatul a depus plângere la Secția 
5 Politie Iași, dar a sesizat situația și 
Direcției Generale de Asistență So-
cială si Protecție a Copilului 
(DGASPC) Iași. 

„Eu am avut cu mama fetiței 
mele o relație timp de 5 ani. Fosta 
concubină are custodie totală. În 
martie, într-un weekend, când fetița 
era la mine, i-am dat să mănânce 
lapte cu cereale, iar din greșeală co-
pilul le-a vărsat, iar după a început 
să-mi zică: «Tată, nu mă bate, nu mă 

bate». I-am zis: «Cum să te bată 
tata, că nu te-a bătut niciodată, cum 
să te bată?». Am întrebat atunci cine 
o bate și mi-a răspuns că mamaia. A 
întrebat-o și mama mea cine o bate, 
iar fetița a spus că mamaia (n.r. - Au-
rora Hilohe, mama Irinei Hilohe). 
Sâmbătă, 13 aprilie 2024, când i-am 
făcut baie fetei, am văzut că are vâ-
nătăi pe antebraț și în genunchi. Am 
făcut plângere la Secția 5 Polițe Iași, 
am fost și la Direcția Generala de 
Asistență Socială si Protecție a Co-
pilului Iași, eu vreau doar să nu mai 
ridice mâna asupra ei. Fosta concu-
bină știa de chestia asta, ea mai are 
grijă de un copil, un nepot, Eduard 
Hilohe. Și acel băiat este bătut de 
Aurora Hilohe, a recunoscut asta și 
Irina Hilohe. Cât timp Irina Hilohe 
este la muncă, fetița mea rămâne în 
grija lui Eduard, adică un copil de 8 
ani are grijă de unul de 4 ani. Fosta 
concubină zice că are montate ca-
mera de luat vederi și așa poate 
vedea ce face fetița, dar, Doamne 
ferește, se poate întâmpla o nenoro-
cire”, a declarat Ciprian Ploton. 

Telenovelă între doi foști 
iubiți din Iași! Ciprian 
Ploton și Irina Hilohe 
își aruncă acuze grave  
Mama micuței, Irina Hilohe, 

crede că fostul său concubin inven-
tează că micuța este bătută, deoa-
rece își dorește să se răzbune. 
Ciprian Ploton și-ar dori să se îm-
pace Irina Hilohe, iar văzând că fe-
meia nu-i mai dă nicio speranță, s-a 
gândit să îi facă tot felul de pro-
bleme. 

„Eu am o hotărâre judecăto-
rească împotriva lui, am custodia 
copilului. Aseară (n.r. - 15 aprilie 
2024) au fost de la Protecția Copilu-
lui și au făcut verificări, s-au uitat pe 
corpul copilului și nu are urme de 
violență, așa cum spun el. Domnul a 
scris clar în procesul-verbal că copi-
lul este îngrijit, copilul nu este mal-
tratat, nu este un copil sperios. 
Copiii bătuți și maltratați sunt timo-
rați, copilul meu este foarte comu-
nicativ, se joacă, este vesel, nu este 
sperios, se vede că nu e maltratat. 
Acțiunea lui este strict pentru răz-
bunare împotriva mea, pentru că eu 

nu vreau să mă împac cu el. Am do-
vezi în mesaje. Eu am vorbit deja cu 
avocata mea, voi dispune în instanță 
executarea silită a domnului, pentru 
că nu a plătit măcar o lună pensie 
alimentară, el nu mă ajută cu nimic 
în creșterea copilului, dar are pre-
tenții. Am dovezi cum eu îi transfer 
bani când copilul stă la el. Ce vrea să 
facă este strict răzbunare, pentru că 
eu nu vreau să mă mai împac cu el. 
Voi scoate la imprimantă toate me-
sajele în care îmi spune că mă iu-
bește în continuare, cum mi-a adus 
flori, este vorba strict de răzbunare. 
El a făcut plângere și la poliție, aș-
tept să vină și dumnealor să facă o 
anchetă. Eu, până acum, nu am spus 
nimic, pentru că știu că are două do-
sare pentru conducere fără permis 
și nu am vrut să-i mai fac rău, ca să 
nu ajungă la pușcărie. Dacă văd că el 
face astfel de lucruri, pentru care 
doar copilul are de suferit, voi ac-
ționa și eu”, a declarat Irina Hilohe.  

Irina Hilohe: „El îi dă 
copilului să mănânce 
doar lapte cu cereale” 
Irina Hilohe susține că este sin-

gura care se ocupă de creșterea 
K.N. Ploton, deoarece tatăl acesteia 
nici măcar nu are un loc de muncă. 
Într-adevăr, Ciprian Ploton recu-
noaște că momentan este șomer, 
dar își dorește să se angajeze, pro-
blema ar fi însă că suferă de hernie 
inghinală și nu poate depune efort.  

„Copilul meu nu este răcit, dar 
azi-noapte (n.r. - 15 aprilie 2024) a 
făcut febră, deoarece m-a văzut 

toată ziua plângând. Eu sunt umflată 
de plâns, nu pot să concept cum un 
tată, care ar trebui să-și iubească 
copilul și să-l țină lângă el cu dinții, 
nu pot să concep cum poate să-i 
facă un asemenea rău, să-și do-
rească să ajungă cea mică la casa de 
copii. Eu plătesc grădinița copilului, 
îi plătesc ore suplimentare de en-
gleză, ore de dans, îl înscriu la con-
cursuri. Eu am cameră de luat vederi 
în camera în care locuiește fetița, iar 
poliția va putea vedea toate filmă-
rile. El poate dovedi faptul că mama 
își agresează nepoții? El nu are grijă 
de fetiță, nu o piaptănă și nu o îm-
bracă cum trebuie. El îi dă copilului 
să mănânce doar lapte cu cereale. El 
nu lucrează, nu a lucrat niciodată, 
timp de 5 ani l-am întreținut eu, iar 
când nu am vrut să-i mai dau bani, 
m-a bătut și m-a lăsat să dorm pe 
stradă, timp de 4 zile nu m-a lăsat 
să-mi văd copilul. Eu îmi întrețin co-
pilul, dar nu pot să-l întrețin și pe el. 
Eu muncesc de la 16 ani, am ieșit din 
școală și m-am angajat direct la fa-
brică. Eu am doi copii mari, adulți, 
unul care face 24 de ani și unul de 
20, i-am crescut, i-am purtat în 
școală. Nepotul meu, Eduard, a fost 
abandonat de mama lui, eu nu pot 
să-l las pe străzi. Eduard este băiatul 
fratelui meu. El face închisoare pen-
tru viol, dar copilul nu are nicio vină”, 
a adăugat Irina Hilohe. 

Telenovela dintre cei doi foști iu-
biți din Iași este departe de a se în-
cheia, dar cert este că singura ce 
are foarte mult de suferit este mi-
cuța acestora.  

Codruța ȘOROAGĂ

Telenovelă între doi foști iubiți din Iași! După cinci ani de iubire, 
au ajuns la cuțite din cauza copilului: „Ce vrea să facă este strict 
răzbunare, pentru că eu nu vreau să mă mai împac cu el”
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Fetița de 13 ani, implicată în accidentul auto 
provocat de instructorul de fitness Lucian Liciu în 
data de 30 noiembrie 2023, a încetat din viață 
miercuri, 17 aprilie 2024. Adolescenta se afla pe 
bancheta din spate a autoturismului, iar în urma 
impactului a suferit mai multe traumatisme grave.  

Fetița implicată 
în accidentul auto produs 
de Lucian Liciu a încetat din viață!  
Timp de 4 luni și jumătate, fetița de 13 ani s-a 

luptat pentru viața sa. În urma impactului, 
aceasta a suferit un traumatism cranio-cerebral, 
un traumatism cranio-facial, o plagă contuză la 
buza inferioară, epistaxis anterior drept (sânge-
rare nazală), a fost găsită inconștientă de echipa-
jul de prim ajutor. Ulterior, a fost transportată la 
Spitalul Clinic de Urgență „Prof. Dr. Nicolae Oblu” 
din Iași. După circa 2 luni de comă, fata a intrat 
într-o stare vegetativă și a fost transferată la Spi-
talul Clinic de Urgență pentru Copii „Sf. Maria” Iași, 
iar familia a transferat-o într-un centru de spe-
cialitate ulterior, unde lucra cu o echipă multidis-
ciplinară, în speranța că se va recupera. La 4 luni 

și jumătate de la accident, aceasta a încetat din 
viață.  

Soția bărbatului a avut o reacție 
șocantă: „De cinci luni de zile, 
ne chinuim să supraviețuim” 
Miercuri, 17 aprilie 2024, reporterii BZI au luat 

legătura cu Corina Liciu, soția lui Lucian Liciu, 
bărbatul care se afla la volanul autoturismului im-
plicat în accidentul rutier din data de 30 noiem-
brie 2023. Femeia era vizibil afectată de moartea 
fetiței, dar și extrem de iritată. Aceasta a mărtu-
risit că o doare inima de cele întâmplate.   

„Am aflat astăzi (n.r. - ieri, 17 aprilie 2024) de 
decesul fetiței de 13 ani, nu am ce să comentez. 
Ce părere pot să am, mă doare sufletul de copilul 
ăla, mă doare sufletul, în special, de familie. Este 
un copil nevinovat, oricum accidentul nu s-a în-
tâmplat că așa a vrut soțul meu, dar este vorba 
despre un copil nevinovat. Efectiv, mă doare su-
fletul. Dacă vom contribui cu ceva sau nu, sunt lu-
cruri care țin de noi, de mama copilei, pentru că 
noi suntem prieteni de familie. Ați făcut un mare 
scandal cu accidentul acesta, da, a fost implicat 

soțul meu și acum trece printr-o perioadă extrem 
de grea, de 5 luni de zile, ne chinuim să supravie-
țuim. Bineînțeles că regret ceea ce s-a întâmplat 
pentru că este vorba despre viața unui copil, eu 
sunt la muncă, am trimis pe cineva la cabinetul 
medical să-mi aducă o pastilă pentru că nu mai 
pot respira. Credeți că suntem animale? Că nu 
avem și noi sentimente? Soțul meu conducea, dar 
acest lucru nu înseamnă că este nu mai știu ce, 
s-a creat dintr-un țânțar armăsar. Nu știți să fa-
ceți altceva decât să puneți sare pe rană, pe su-
fletul omului care trece printr-o perioadă grea. 
Indiferent de ceea ce s-a întâmplat, indiferent de 
cine era în mașină, eu mă gândesc la familia feti-
ței, dar, dacă era invers, nu contacta nimeni fa-
milia soțului, să vadă cum se simte. Că soțul va 
avea un dosar pentru ucidere din culpă sunt lu-
crurile pe care le vom duce noi și le rezolvăm noi, 
sunt crucile noastre de dus”, a mărturisit Corina 
Liciu, soția lui Lucian Liciu, cel care era la volan 
atunci când s-a produs accidentul pe data de 30 
noiembrie 2023, în care a fost implicată și fetița 
de 13 ani. 

Sorin PAVELESCU

Fetița de 13 ani, implicată în accidentul auto 
provocat de instructorul de fitness Lucian Liciu, a 
încetat din viață după patru luni de chinuri! La 
aflarea veștii, soția bărbatului a avut o reacție 
neașteptată: „Sunt crucile noastre de dus”



ACTUALITATE joi, 18 aprilie <2

În ultima vreme, inspectorii de la 
ANPC au primit mai multe reclamații 
la adresa unor restaurante din Iași. 
Aceștia au descoperit 
tot felul de situații în care 
clienții au depistat nereguli 

 
Inspectorii de la ANPC au programate, în 

această perioadă, mai multe controale la hoteluri, 
restaurante și cafenele din zona Moldovei. Totuși, 
până acum, aceștia au primit tot felul de reclama-
ții de la oameni, iar unele dintre ele par de-a drep-
tul incredibile.  

Inspectorii ANPC au 
controlat restaurantele din Iași 
Comisarii de la ANPC primesc tot felul de re-

clamații de la clienți, iar în ultima vreme, în Iași, 
au fost mai multe controale. Deși unele dintre ele 
par absurde, inspectorii trebuie să verifice. De 
exemplu, la unele localuri, oamenii au reclamat 
faptul că o pizza apărea cu diametrul de 32 cm în 
meniul prezentat, iar în realitate, când primeau 
produsul, era mai mică cu câțiva centimetri. O altă 

problemă a fost la porții, în meniu apărea o greu-
tate de 400 de grame, iar în farfurie lipseau 100 
de grame. Astfel de practici nu sunt acceptate, iar 
clienții sunt păcăliți, deși plătesc pentru produs. 
Patronii localurilor se aleg cu amenzi de până la 
50.000 de lei, în funcție de problemă. 

„Am avut tot felul de reclamații, inclusiv în ju-
dețul Iași, în astfel de situații, noi trebuie să facem 
control și să aplicăm amendă unde este cazul sau 
chiar să suspendăm activitatea. Deși poate părea 
absurd, primim reclamații de tot felul, despre di-
mensiunea unei pizza, greutatea unui aliment 
care nu corespundea cu ce era stipulat în meniu. 
Când sunt astfel de reclamații, noi trebuie să 
facem cercetări, iar cei responsabili riscă să fie 
amendați cu sume consistente. Desigur că mai 
sunt și unii oameni care caută tot felul de lucruri 
pentru a avea motiv să facă reclamație, în spe-
ranța că pot mânca pe gratis, astfel de lucruri nu 
le tolerăm”, a precizat Florin Onofrei, comisar șef 
adjunct ANPC Iași. 

Nu se respectă rețeta ciorbelor 
O problemă foarte comună este cea a ciorbe-

lor care conțin carne. Bucătarii pregătesc o ciorbă 

de legume, iar în funcție de ce comandă clientul 
adaugă ulterior carnea și câteva condimente pen-
tru gust. În mod normal, o ciorbă cu carne trebuie 
pregătită corespunzător, iar carnea să fie fiartă 
împreună cu restul ingredientelor. Oamenii și-au 
dat seama când au gustat din preparat, iar atunci 
au anunțat ANPC. 

„Localurile sunt obligate să aibă în meniu 
toate ingredientele din ce este preparată o ciorbă. 
Totuși, am avut controale la restaurante inclusiv 
din Iași, unde am realizat că, de exemplu, ciorba 
de pui nu era, într-adevăr, făcută corect. Este o 
practică comună, se face ciorbă de legume, care 
este baza, iar ulterior, după ce clientul comandă, 
se adaugă tipul de carne dorit și niște legume 
pentru a da gust. În mod normal, în ciorba de pui, 
carnea trebuie să fie fiartă odată cu toate ingre-
dientele, nu o poți adăuga ulterior și să pretinzi că 
vinzi ciorbă de pui proaspătă. Pentru astfel de si-
tuații, proprietarii riscă să li se închidă afacerea”, 
a transmis Monica Pintilie, comisar ANPC Iași. 

Inspectorii ANPC verifică, în mod regulat, res-
taurantele din Iași, iar în cazul reclamațiilor apar 
și situații neprevăzute. 

Petronel ȘTEFAN

Țepe pe bandă rulantă în restaurantele 
din Iași. Inspectorilor ANPC nu le-a venit 
să creadă ce au găsit în unele bucătării
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Șoferii din Iași care trec pe șoseaua 
Nicolina pierd câte trei ore pe zi în 
trafic, pe această porțiune de drum. 
De o săptămână, în special 
dimineața, lucrurile s-au 
înrăutățit, iar oamenii s-au săturat 
să rămână blocați în mașini 

 
Oamenii care locuiesc în cartierul CUG și în-

spre Lunca Cetățuii trec în fiecare dimineață 
printr-un calvar. Cozile de mașini se întind pe sute 
de metri, cei care pleacă din Lunca Cetățuii ajung 
în oraș abia într-o oră și jumătate, iar povestea se 
repetă când se întorc spre casă. Situația a scăpat 
de sub control, iar lumea așteaptă o soluție care 
să mai elibereze strada. 

Șoferii pierd câte trei 
ore în trafic pe o singură stradă 
În dimineața zilei de ieri, 17 aprilie 2024, de la 

Tehnopolis și până în Podu Roș, mii de mașini au 
stat în coloană, iar fiecare om reușea să înainteze 
câte 10 metri la câteva minute. Mulți șoferi și-au 
pierdut răbdarea și au reacționat. Având în vedere 
că la periferia orașului s-a construit foarte mult, 
numărul de mașini a crescut, dar străzile au 
rămas aceleași, astfel că fluxul înspre oraș este 
prea mare. Totuși, Primăria Iași privește acest de-
zastru fără a lua o hotărâre concretă. 

„În urmă cu câteva săptămâni, parcă se mai 
reglase situația, făceai cam 40 de minute până în 
oraș, era decent, având în vedere cât așteptai în 
unele zile. Doar că de săptămâna trecută, cam de 
luni, parcă, totul a fost dat peste cap. Din nou, cozi 
interminabile și stai în mașină până te plictisești. 
Cred că ăsta e destinul șoferilor din Iași, să piardă 
câte 2-3 ore pe zi în trafic. Când pleci pe la 5 spre 
casă, dacă ai noroc să stai prin CUG, stai doar o 
oră în trafic, dacă stai mai departe, ai cam încur-
cat-o. Nu sunt expert, însă mă gândesc, chiar nu 
poate fi găsită o soluție și pentru această por-
țiune de drum, trebuie să fie niște specialiști”, po-
vestește Cosmin, un șofer din Iași. 

În medie, un șofer care trece prin această 
zonă pierde aproximativ 12 ore în trafic în fiecare 
săptămână. 

„Eu cred că mereu a fost jale pe acest drum. 
Stau în Lunca Cetățuii, iar dimineața, când plec 
după ora 7, cozile de mașini sunt de la Lidl Vișo-
ianu până la Tehnopolis. Am ajuns să fac câte o 
oră jumătate sau chiar două ore până în Târgu 
Cucu. Cineva mi-a zis că de ce nu merg cu tram-
vaiul sau autobuzul. Dacă s-ar prelungi linia de 
tramvai până în Lunca Cetățuii sau ar fi mai multe 
autobuze pe traseele din zonă, atunci eu las ime-
diat mașina acasă și folosesc transportul în 
comun. Ar fi mai simplu să plătesc un abonament 
lunar de 100 de lei, decât să consum de patru ori 

mai mult pe benzină. Nu mai zic că după-amiază 
este la fel, când plecăm spre casă, mai bine mai 
stai prin oraș, îți găsești de treabă ca să pleci pe 
la 8 acasă, când e mai liber”, a precizat Alexandru, 
un ieșean care stă în Lunca Cetățuii. 

Primăria nu are încă soluții 
Problema a mai fost discutată în Comisia de 

Circulație din cadrul Primăriei Iași. Totuși, nu s-a 
luat încă nicio măsură clară pentru a mai elibera 
traficul din zonă, iar situația se creează, în mare 
parte, din cauza rondului din Podu Roș. 

„Pentru sensul de mers înspre CUG, noi am 
luat acele măsuri în care am interzis virajul la 
stânga în intersecția de la Belvedere, de aseme-
nea, s-au schimbat timpii de semaforizare pentru 
a asigura un flux mai mare de mașini. În ceea ce 
privește traficul dimineață înspre Podu Roș, acolo 
nu prea sunt soluții imediate. Problema este la 
rondul din Podu Roș, pe aici trec foarte puține ma-
șini, iar efectele se văd pe toată șoseaua Nicolina. 
Trebuie luată o măsură serioasă cu modificarea 
rondului și introducerea unei intersecții semafo-
rizate”, a transmis Radu Botez, membru în Comi-
sia de Circulație din cadrul Primăriei Iași. 

După ce pierd câte trei ore pe zi în trafic, pe 
aceeași stradă, șoferii din Iași nu mai rezistă și 
vor să se acționeze cumva. 

Petronel ȘTEFAN

Șoferii din Iași sunt revoltați! Petrec trei ore 
în trafic pentru a ajunge la muncă: „Chiar 
nu poate fi găsită o soluție și pentru 
această porțiune de drum”
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician întreținere în 
cadrul Abatorului de păsari din Podu-Iloaiei, 
Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 
ne contactați la numărul de telefon: 0232.222.111.
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PIEDERE 

Pierdut legitimația de transport 
CTP pe numele TURLIUC 
GHEORGHE emis de Compania de 
Transport Public( CTP) Iasi S.A. 
Se declară nulă. 

Pierdut carnet de student pe 
numele KORNELII-HEORHII, emis 
de Universitatea Tehnica 
„Gheorghe Asachi” din Iași, 
Facultatea de Construcţii de 
Maşini și Management Industrial. 
Se declară nul.

PUBLICAŢIE DE VÂNZARE 
CONSULTANŢĂ REORGANIZARE LICHIDARE SPRL, în calitate de lichi-

dator judiciar desemnat prin sentinţa civilă nr.1080/04.06.2015, pronunţată 
de Tribunalul Iaşi-Secţia II civilă -Faliment în dosarul nr.5583/99/2014 
(366/2014)  al debitoarei  S.C. FERMA ROXANA  SRL, cu sediul în com. Vic-
toria, jud. Iaşi, având C.U.I. 5828153 şi J22/1408/1994, organizează sapta-
manal, 5 licitații publice cu strigare în vederea vânzarii  bunurilor mobile 
– echipamente si utilaje, în fiecare zi de marti  la ora 13:00, începând cu 
data de 30.04.2024 şi până la data de 28.05.2024  la sediul lichidatorului 
judiciar din Iași, str. Anastasie Panu nr.27, bl. Moldova III, et.2, ap.6, jud. 
Iași.  

Bunurile mobile constand in COMPONENTE STAȚIE BIOGAZ sunt ur-
mătoarele: 

DENUMIRE ACTIV; BUC; Pret de evaluareEuro; Pret 
de pornireEuro-45%100% 

Dilution pump VX 136-70Q/pompadiluare; 1; 54.190 Euro;
24.386 Euro 

Cow manure pump VX 136-70Q/pompagunoivaci; 1 
QuickmixVX186-92QD; 1 
Hopper GST0070/cos; 1 
Depth probe GAS0l40/sandade adancime; 1 
Ultrasonic sensor SMD.090.Tl; 1 

add-an-kit breather line GAS010l/kit optional linie aerisire; 1 
Holder GAS0145; 1 
Electromagnetic flowmeter SMD.065.Tl/debitmetru electromagnetic; 1  
Pinch valve DN100 SMD.066/supapa de stranger 1 

Over pressure protection SMD.080.Nl/protective supra-presiune; 2 
Gas generator set/generator gaz; 1 
CHP system; 1 
Preţurile nu contin TVA şi se vor plăti în lei, la cursul BNR din ziua 

vînzării. 
CONDIŢII GENERALE DE PARTICIPARE LA LICITAŢIE  
 Depunerea la sediul lichidatorului judiciar pana cel tarziu in preziua 

licitatiei la ora 16:00 a urmatoarelor documente: 
- xerocopie după actele societății/act de identitate, număr de contact; 
- dovada achitării caietului de sarcini în valoare de 1.000 lei; 
- dovada depunerii în contul debitoarei a garanţiei de 10% din pretul de 

pornire al licitatiei; 
- împuternicire scrisă pentru persoana desemnată să reprezinte so-

cietatea. 
Pasul de supraofertare este de 500 Euro. 
Informații suplimentare se regăsesc în Raportul de evaluare, regula-

mentul de valorificare, precum și în Caietul de sarcini.

Sucursala Județeană Iași a BRD își așteaptă 
clienții cu 800 de premii în noul sediu din Strada 

Palat nr. 3B 
 
Pentru a marca momentul începerii activității în noul 

său sediu din strada Palat nr. 3B (clădirea United Business 
Center), din ziua de luni, 22 aprilie 2024, sucursala jude-
țeană BRD Iași își întâmpină clienții cu o promoție cu pre-
mii care se va  desfășura timp de două luni, până pe 22 
iunie 2024. 

Banca oferă vouchere eMag în valoare de 100 lei primilor 
150 de clienți noi persoane fizice, precum și 700 de premii 
(rucsaci și boxe audio) clienților care, în perioada campa-
niei, achiziționează un card de credit BRD Standard sau 
Gold, un credit de nevoi personale sau ipotecar, un produs 
de finanțare – fie că este vorba despre un credit pentru ac-
tivitatea curenta, de investitii sau leasing, un produs de 
economisire (depozit în valoare mai mare de 20.000 lei) sau 
de investiții (fonduri mutuale). 

”Ne-am dorit să marcăm acest nou început, într-un 
sediu nou și modern, printr-o acțiune care să demonstreze 
deschiderea și respectul nostru față de clienții din Iași, 
pentru care BRD reprezintă de mult timp o bancă de refe-
rință pentru tot ceea ce este legat de îndeplinirea planurilor 
personale sau de business”, a spus Roxana Hănțăscu, Direc-
torul Regional Retail al BRD pentru Regiunea Nord-Est.   

Sucursala județeană BRD Iași își primește de acum clien-

ții într-un spațiu ultra-modern, cu o accesibilitate mai bună, 

care oferă o eficiență crescută pentru timpul petrecut de 

clienți în unitate. Unitatea dispune și de o zonă 24H, accesi-

bilă non-stop și dotată cu automate bancare de ultimă gene-

rație, care permit realizarea unei game largi de operațiuni în 

afara programului de lucru al băncii. 

Sucursala județeană Iași face parte din structura regio-

nală Nord-Est a BRD Groupe Société Générale, care numără 

54 unități în județele Iași, Bacău, Botoșani, Neamț, Suceava 

și Vaslui.
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Antreprenorii din Iași care vor să se 
înscrie în programul Start-Up Nation, 
ediția 2024, spun că noile condiții nu 
sunt necesare. Anul acesta, 
trebuie să participe la cursuri de 
formare antreprenorială, 
chiar dacă au absolvit studii 
economice sau superioare 

 
Una dintre condițiile impuse în programul 

Start-Up Nation 2024 este înscrierea la cursuri de 
formare antreprenorială. Ministrul Economiei, An-
treprenoriatului și Turismului (MAT), Ștefan Radu-
Oprea, susține că această condiție este impusă 
prin finanțarea europeană. Astfel, chiar dacă per-
soanele au absolvit studii economice superioare, 
trebuie să urmeze aceste cursuri și nu există po-
sibilitatea echivalării lor. Antreprenorii din Iași 
spun că această condiție nu ar trebui să fie obli-
gatorie.  

„Poate, pentru cei care nu au habar ce în-
seamnă antreprenoriatul ar ajuta. Dar pentru 
mine nu ar trebui să fie obligatorie. Eu am expe-
riență, am învățat din practică ce înseamnă an-
treprenoriatul. Nu știu cu ce m-ar ajuta niște 
cursuri teoretice. Ca să te descurci cu o afacere, 

trebuie să înveți din greșeli, să muncești cot la cot 
cu angajații, să nu ai weekenduri libere. Nu văd 
această condiție obligatorie ca pe ceva de ajutor”, 
susține Mihai Iftime, proprietarul unei cafenele din 
Iași.  

Antreprenorii au primit o parte din banii acor-
dați în program.  

Ieșenii vor să dezvolte 
afacerile cu bani de la stat 
Antreprenorii spun că promisiunile sunt mari 

înainte să se deschidă programele de finanțare, 
dar situația se schimbă radical după ce se depun 
proiectele.  

„În primul rând, consultanții îți promit marea 
cu sarea doar ca să ia banii. Nu înseamnă că ai 
șanse reale de a primi banii, chiar dacă ei îți spun 
că ai un proiect foarte bun. În al doilea rând, du-
rează foarte mult până primești banii. Dacă depui 
plan de afaceri, îți faci un plan pe termen mediu 
și lung. De obicei, este dat peste cap când vine 
vorba de primit banii de la stat sau chiar de la Uni-
unea Europeană. Noi ne lăudăm că accesăm fon-
duri europene, dar nu spunem ce probleme sunt 
în accesarea fondurilor europene. Spunem câți au 
luat banii, dar nu spunem câte start-up-uri au re-
zistat pe piață. Lucrurile nu se simplifică, cum ar 

trebui, ci se complică”, spune Ilie, antreprenor din 
Iași, care deține o spălătorie.  

Noi condiții în programul 
Start-Up Nation 2024 
Programul Start-Up Nation, ediția 2024, va fi 

lansat la finalul lunii mai. Înscrierile se vor face 
online, la fel ca în anii trecuți, pe o platformă ge-
stionată de Serviciul de Telecomunicații Speciale 
(STS). Start-Up Nation 2024 va fi finanțat cu 400 
de milioane de euro din cadrul Programului Edu-
cație și Ocupare (PEO) 2021-2027 și este diferit 
față de ultimele ediții ale schemei de finanțare 
prin faptul că mai întâi se înscriu persoane fizice 
în program, nu firme. Astfel, în prima etapă, per-
soanele fizice se vor înscrie la cursuri de formare 
profesională, iar în septembrie vor fi depuse pla-
nurile de afaceri. O parte dintre ieșenii care au 
fost acceptați în programul Start-up Nation au 
trecut și de următoarea etapă. Aceștia au semnat 
contractele de finanțare, iar pe parcursul imple-
mentării proiectelor vor primi banii de la stat, res-
pectiv 200.000 de lei. Cei care sunt interesați de 
programul Start-Up Nation 2024 trebuie să urmă-
rească site-ul MAT. 

Raluca COSTIN

Ce spun antreprenorii din Iași despre noile 
condiții din programul Start-Up Nation 2024. 
Prima etapă va fi lansată la finalul lunii mai
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Antibiotice S.A. solicită oferte 
pentru servicii de transport persoane 

Antibiotice S.A. Iași, cu sediul în str. Valea Lupului, nr. 1, 
intenționează să contracteze servicii de transport persoane. În 
acest scop, compania solicită oferte de la societăți comerciale de 
profil, care vor face dovada prin documente, că dețin autorizările 
necesare, au capacitatea tehnică și financiară pentru desfășurarea 
unor astfel de servicii cu operativitate și în condiții de maximă 
siguranță și legalitate. 

Achiziția acestor servicii se va derula în conformitate cu proce-
dura internă a societății Antibiotice SA, respectiv prin selecție de 
oferte, pe baza criteriului celui mai bun raport preț/calitate. 

Societățile comerciale care doresc să participle la această 
procedură de selecție de oferte, sunt rugate să transmită o scri-
soare de intenție pe adresa de email transportpersoane@antibio-
tice.ro. 

După primirea scrisorii de intenție, se vor transmite detaliile 
tehnice cât și informațiile necesare întocmirii și depunerii ofertei.  

Scrisorile de intenție se primesc pănă la data de 23.04.2024
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Când i-a simțit vena domnului doctor, 
asistenta n-a mai 
fost în stare de nimic! S-a lăsat 
cu râsete și multă bârfă  

Babele bârfitoare încep rubrica de astăzi cu 
o chestiune care s-a întâmplat recent într-o cli-
nică de la Spetalul cu speredoane. Povestioara 
ar fi amuzantă, dacă nu ar fi de plâns. Se face că 

un medic tinerel și, din câte au aflat babele, des-
tul de drăguț avea nevoie de analize medicale și 
a apelat la o asistentă medicală să-i ia sânge 
pentru asta. Doamna, deși părea destul de expe-
rimentată, nefiind chiar la prima tinerețe, s-a in-
timidat toată și n-a mai fost bună de nimic de 
îndată ce i-a simțit vena domnului doctor. Cu-
prinsă de cele mai intense emoțiuni, asistenta 
medicală s-a chinuit minute bune să-i ia sânge 
doctorașului, dar totul a fost un fiasco. Plictisit 
peste măsură, doctorul a recurs, în cele din 
urmă, la altă asistentă, iar doamna emotivă a fost 
ținta glumelor din partea colegelor, cu toate râ-
zând de nepriceperea sa.   

Patronul de la Coralos 
are apucături de sultan  
În continuarea rubricii de astăzi, babele vă 

povestesc ce apucături mai au patronii din târg. 
Deși babele au văzut mulți la viața lor, apucăturile 
de sultan ale patronului de la Coralos le-au lăsat 
mască. De când are afaceri, lui Corneluș Apos-
tolache i s-a cam urcat la cap, iar în schimbul sa-

lariului are pretențiunea ca angajații să-i spele 
inclusiv papucii. Umiliți, aceștia au început să se 
plângă în stânga și în dreapta și cică vor să orga-
nizeze o revoltă împotriva lui Corneluș, dar se 
tem pentru leafa lor, pentru că afaceristul nostru 
ar fi și foarte răzbunător.  

Se lasă cu bătaie între 
edilul de la Pașcalău și Panzazi? 
La final de rubrică, babele vă mai povestesc 

ce se mai întâmplă pe la Pașcalău, acolo undi nu 
e zi lăsată de bunul Dumnezeu ca actualul edil și 
fostul nu să se războiască și să-și scoată ochii 
cu diferite chestiuni. Mariusică Pintenaș îl acuză 
pe Panzazi că a profitat de funcția sa pentru a 
puni stăpâniri pe municipiu. Nici ăla bătrân nu se 
lasă și îl acuză pe actualul edil că e mai rău ca o 
muieri și în loc să facă ceva pentru oameni, se 
pozează și se filmează toată ziulica. La cum evo-
luează lucrurile, babele cred că, până la final de 
electorale, între cei doi o să se lase cu bătaie. 
Unii pun deja pariuri și cred că Panzazi ari mari 
șanse de câștig, în caz de un meci de box ad-hoc. 

Bursa bârfelor

Sâmbătă, 20 aprilie 2024, are loc 
deschiderea festivalului studenților 
ieșeni - „FEStudIS”. De peste două 
decenii, în prima zi a acestui eveni-
ment, studenții din Iași și din în-
treaga țară ies în stradă pentru 
tradiționala paradă, un spectacol 
plin de culoare, energie și bucurie. 

Cea de-a XXIV-a ediție a 
Festivalului „FEStudIS” 
În perioada 20-28 aprilie 2024, 

va avea loc cea de-a XXIV-a ediție a 
Festivalului „FEStudIS”. Startul eve-
nimentului are loc sâmbătă, 20 apri-
lie 2024, cu celebra Paradă 
Studențească, ce va debuta simul-
tan, începând cu ora 17:30.  

Parada va reuni, în total, 23 de 
organizații studențești ce se vor în-
tâlni în fața Palatului Culturii, unde 
va avea loc o probă de originalitate, 
acestea având ocazia de a surprinde 
juriul cu scurte momente artistice. 

La proba de originalitate, doar 
trei din toate asociațiile vor fi pre-
miate și, ulterior, participanții vor fi 
împărțiți pe asociații mici și mari, 
pentru a se face departajarea. 

„Prima activitate va începe pe 20 
aprilie, cu parada organizatorilor, 
unde participă asociații studențești 
doritoare. Avem înscriși de la Univer-
sitatea Tehnică «Gheorghe Asachi» 
din Iași, de la «Alexandru Ioan Cuza» 

și de la Universitatea de Științele 
Vieții Iași. Parada va fi împărțită în 
două, partea de la Palatul Culturii, 
unde se jurizează momentul de ori-
ginalitate, care poate sa dureze 
maxim trei minute, și se acordă locul 
1, 2 și 3. După se merge de la palat 
către Casa de Cultură, la un moment 
dat o să vină fiecare asociație, o să 
strige timp de câteva secunde și 
vom fi înregistrați cu un decibelme-
tru, iar în funcție de cât de mulți și 
tare strigăm, suntem premiați”, de-
clară Ana Maria Lupu, student repre-
zentant în Universitatea Tehnică 

„Gheorghe Asachi” și președinte al 
asociației studenților chimiști „Che-
mis” Iași.  

Programul festivalului  
Sâmbătă, 20 aprilie 2024, se 

desfășoară parada organizațiilor, la 
ora 17:30. Duminică, 21 aprilie 2024, 
la ora 18:00, are loc concertul „Tribut 
Nirvana Unplugged”. Luni, 22 aprilie 
2024, la ora 19:30, activitatea „Eu cu 
cine votez”, care este un pamflet. 
Marți, 23 aprilie 2024, „Pierduți în 
voalul fericirii”, miercuri, 24 aprilie 
2024, conferința „Decizia e a ta”, joi, 

25 aprilie 2024, „Toate viețile pe care 
le-am avut”, vineri, 26 aprilie 2024, 
conferința „Romanian Business Lea-
ders”. Sâmbătă, 27 aprilie, are loc un 
concert unde va cânta artistul Ves-
can, iar duminică, 28 aprilie, se des-
fășoară un campionat de jocuri. 

„FEStudIS” a luat naştere în anul 
2001, din dorinţa studenţilor de a-şi 
putea exprima spiritul competitiv în 
diferite moduri. Prin numărul impre-
sionant de participanţi şi prin varie-
tatea elementelor organizate, a 
devenit o tradiţie continuată anual.  

Ștefana ȘOVEA

Începe festivalul „FEStudIS”. Evenimentul debutează 
cu parada studențească, ce va reuni 23 de organizații


